
1 
 

Protokół nr 42-14/2017 ze wspólnego  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 28 listopada 2017 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było 
kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1402 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1401 

 
3. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok (druk nr 1372) 

w zakresie działania Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 

 
4. Opiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska na 

lata 2018-2047 – druk nr 1371 
 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu 

„Wsparcie dla osób aktywnie poszukujących pracy na lata 2018-2019”- druk 
nr 1362 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży – druk nr 1363 

 
7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1374 

 
8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na 

działalność Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku na 2018 rok – druk nr 1387 
 

9. Informacja z realizacji działań dot. przemocy. 
 
10. Wspieranie osób bezdomnych, przygotowanie do akcji „Zima”.  
 

11. Realizacja Programu bezpieczeństwa ekonomicznego i wsparcia osób 
zadłużonych. 
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12. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 

Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
    PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1402 

 
Druk nr 1402 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/178/53/2017 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1401 
 
Druk nr 1401 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  



3 
 

 

OPINIA  Nr 41-13/179/54/2017 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok (druk nr 1372) 
w zakresie działania Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 

 
Druk nr 1372 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków oraz pan 
Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowali projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący komisji zapytał z czego wynika 
różnica między deficytem, a pożyczką.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
wyjaśniła, że deficyt to jest różnica pomiędzy dochodami, a wydatkami, trzeba było 
dodać dochody, przychody w tym kredyt, a z drugiej strony są wydatki i rozchody. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/180/55/2017 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska na lata 
2018-2047 – druk nr 1371 
 
Druk nr 1371 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
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Komisja – 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/181/56/2017 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
„Wsparcie dla osób aktywnie poszukujących pracy na lata 2018-2019”-  
druk nr 1362 

 
Druk nr 1362 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji zapytała w kontekście ostatnich danych o 
niskiej stopie bezrobocia, jak Gdańsk się przedstawia w tej kwestii i w jakich 
zawodach bezrobocie jest największe.  
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy odpowiedział, że w 
Gdańsku stopa bezrobocia wynosi w tej chwili 3%, natomiast w województwie 
pomorskim 5,6%, w kraju jest to 6,6%. Poinformował, że spadek bezrobocia wynika z 
niżu demograficznego, emigracji do innych krajów. Jeśli chodzi o zawody, największe 
zapotrzebowanie jest na informatyków. Wśród osób bezrobotnych najwięcej jest 
osób po 50 roku życia, jest sporo osób niepełnosprawnych, którym ciężko jest znaleźć 
pracę. Podkreślił, że dużym problemem jest brak rąk do pracy w niektórych branżach 
i należałoby zaktywizować chociaż 10% z grupy biernej zawodowo, do czego niestety 
nie ma narzędzi. Ponadto zaznaczył, że należałoby zachęcać rodaków do powrotu do 
kraju, czego się w tej chwili nie robi. Z drugiej strony przyjeżdża do Gdańska co raz 
więcej obcokrajowców głównie Ukraińców, którzy podejmują tu pracę. Niestety duża 
ich cześć pracuje „na czarno” gdyż w województwie pomorskim jest najdłuższy czas 
oczekiwania na pozwolenie na prace powyżej 6 miesięcy.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji zapytała na jakim etapie jest wdrażanie 
modelu integracji cudzoziemców w kontekście edukacji, kultury i nauki języka.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Wyjaśnił, że obcokrajowcy mogą skorzystać z oferty nauki języka polskiego we 
współpracy z Centrum Wsparcia Imigrantów i Imigrantek, która jest zlecana przez 
miasto od 1,5 roku. Centrum Wsparcia Imigrantów zapewnia również pomoc prawną, 
pomoc w legalizacji pobytu, pomoc dla cudzoziemców wykluczonych np. dla Romów.  
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/182/57/2017 
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży – druk nr 1363 
 
Druk nr 1363 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/183/58/2017 
 
     PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1374 

 
Druk nr 1374 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/183/58/2017 
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     PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na 
działalność Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku na 2018 rok – druk nr 1387 

 
Druk nr 1387 stanowi załącznik do protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
30 listopada 2017 roku.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 41-13/184/59/2017 
 
     PUNKT 9 
Informacja z realizacji działań dot. przemocy. 
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku przedstawiła 
informację, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że trudne jest 
rozpoznawanie problemu bo nie wszystkie ofiary przemocy, zwłaszcza dzieci, chcą o 
tym mówić, a tym bardziej zgłaszać zaistniałą sytuację. 
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku wyjaśniła, że rady 
pedagogiczne są uczulane na ten problem, jest też bardzo duża współpraca ze 
szkołami.   
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji zapytał czy nie warto byłoby rozpatrzyć 
zwiększenia ilości mieszkać interwencyjnych. 
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku odpowiedziała, że 
jeszcze nie ma takich mieszkań, są jedynie miejsca interwencyjne w Centrum 
Interwencji Kryzysowej, to jest 10 miejsc, służą one sytuacjom kiedy ofiara 
przemocy musi znaleźć chwilowe schronienie.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji odniósł się do szkoleń kadry 
pedagogicznej w kwestii wykrywania przemocy domowej i potwierdził, że szkoły są 
na ten problem wyczulone. Zauważył, że służba zdrowia powinna częściej zgłaszać 
problemy przemocy rodzinnej i to tutaj przydałyby się szkolenia.  
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Radna Żaneta Geryk – członek komisji powiedziała, że najnowsze sondaże 
pokazują, że ponad połowa Polaków popiera „klapsy” jako metodę wychowawczą, 
co według niej jest niewłaściwe, bo od tego zaczyna się przemoc.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu.  
 
 
     PUNKT 10 
Wspieranie osób bezdomnych, przygotowanie do akcji „Zima”.  
 
 

Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku przedstawiła 
informację, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 
 
     PUNKT 11 

Realizacja Programu bezpieczeństwa ekonomicznego i wsparcia osób 
zadłużonych. 

 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że wspieranie osób wychodzących z zadłużeń, to zadanie programu 
bezpieczeństwa ekonomicznego i wsparcia osób zadłużonych, który został przyjęty 
27 października 2016 roku. Działania w główniej mierze skupiały się na edukacji 
ekonomicznej, oraz na wsparciu osób doświadczających tego typu kłopotów. 
Edukacja odbywa się poprzez informację na bilbordach, ulotkach, a także 
konferencje, eventy, publikacje – poradniki jak wyjść z długu. Dodał, że pierwszy 
poradnik, zwany potocznie „pocieszek” dotyczył dłużników czynszowych, planowane 
kolejne jego wydanie będzie poświęcone kredytom. Ponadto został uruchomiony 
punkt wsparcia dla osób zadłużonych, który obejmuje doradztwo, wsparcie 
psychologiczne. Był też uruchomiony specjalny tramwaj ze specjalistami, którzy 
podpowiadali jak wyjść z długu. Podkreślił, że jest bardzo duży odzew, wiele osób 
korzysta z pomocy fachowców. Jest ogromne zapotrzebowanie nie tylko wśród 
klientów pomocy społecznej, ale także wśród innych mieszkańców.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji zapytała, czy pracownicy MOPR informują 
swoich podopiecznych o możliwości skorzystania z pomocy specjalistów w sprawie 
zadłużenia.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku potwierdziła, że klienci 
MOPRu są o tym informowani i zachęcani do skorzystania z pomocy.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji zapytał, czy komornicy są 
zaangażowani w ten projekt.  
 
Pan Piotr Olech – zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że pomimo zaproszeń Izba Komornicza się nie włączyła.  
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Nie było więcej pytań.  
 
     PUNKT 12 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Wytypowanie przedstawiciela Rady Miasta Gdańska do prac w Komisji Konkursowej 
rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników gdańskiej służby 
zdrowia.  
 
Wytypowano kandydaturę radnej Żanety Geryk.  
 
Powyższą kandydaturę przyjęto jednogłośnie.  
 
Nie było więcej spraw bieżących ani korespondencji. Przewodnicząca podziękowała 
wszystkim za uczestnictwo i zamknęła posiedzenie komisji.  
 
Godz. 18:00.  
 
 
     Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
         i Ochrony Zdrowia RMG 
 
            Beata Dunajewska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska.  
 

 
 


